
Kære politikere 
  
Jeg håber, i læser min mail. 
  
Jeg er ikke fortaler for nogen form for misbrug. Og jeg er ikke fortaler for promillekørsel hverken på spiritus 
eller narko.  
Men jeg taler gerne for retfærdighed! 
  
Det er ikke rimeligt, at man kan fratages kørekortet i 3 år for at køre bil 3 dage efter hashrygning. Der er 
ingen sammenhæng mellem den mængde THC, der er bagatelgrænse og evnen til at køre bil.  
  
Det er ikke en personlig sag for mig - jeg har stadig mit kørekort, og det har resten af familien også.  
Men jeg ser i mit arbejde som socialrådgiver, som mor til voksne børn med venner indenfor alle 
samfundslag, og som alm. borger, hvordan lovgivningen om frakendelse af kørekort i 3 år pga. kørsel flere 
dage efter hashrygning kan føre til total social deroute.  
Det rammer folk, som risikerer at miste deres arbejde. For de, der er afhængige af kørekortet, er det fatalt. 
For andre kan det føre til social isolation. 
  
En ung mand har mistet kørekortet. Er nu udelukket fra at søge job indenfor hans arbejdsfelt. Var det 
meningen med loven?  
Det kunne have været min egen søn. Han er så,"heldig" at være studerende, så han er ikke jobmæssigt 
afhængig af kørekortet de næste 3 år. Men derfor ville det alligevel være irriterende - og ikke mindst 
urimeligt.  
  
Og ja, man kan bare lade være med at ryge hash... Men det er vist uddebatteret og ikke relevant i forhold til, 
hvad der er ret og rimeligt. Min mand og jeg kan sidde og drikke et par øl og køre hjem. Havde vi røget hash, 
skulle vi vente flere dage med at køre. På trods af at vi ikke var mere påvirkede. 
  
Politiet må have en viden om, hvordan de ser, om en person er påvirket. Jeg kan se det!  
Alligevel bruger de nærmest som en hetz deres narkometre. Selvfølgelig skal de bruge deres test, hvis de er 
i tvivl - men der skal vel være en grund.  
Denne lov hjælper ingen. Tværtimod bringer den arbejdsløshed og alvorlige sociale problemer med sig,  
  
Jeg forsvarer ingen former for misbrug. Kun almindeligt forbrug af nydelsesmidler. 
I 30'erne og 40'erne forsøgte man sig med forbud mod alkohol i USA. Det hjalp heller ingen.  
  
Jeg ønsker i kommer til fornuft og ændrer denne lov med tilbagevirkende kraft.  
Jeg ønsker samme bagatelgrænse for alle nydelsesmidler. 
Men måske man i folketinget synes, at det er mere forsvarligt at køre med spiritus i blodet?  
  
Venlig hilsen 
  
Marianne Kisby Jensen 
Socialrådgiver / faglig konsulent  
Tværtoften 9 
4040 Jyllinge 
Mail: Marianne.kisby@hotmail.com 
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